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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
  
Núm. de la sessió: 03/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 25 de gener del 2012 
Horari: 19.35 h a 21.50 h 
Lloc: Centre Cívic de la Concòrdia 
 
 
Assistents 
 
Fancisco Bustos Garrido, president 
Xavier Paradell Boladeras, vocal del PSC 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia - Can Borgonyó 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats del gent gran 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Javier Pardo Torregrosa, representant del PP (5%) 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
 
Altres assistents: 
 
Manel Cendón González, cap d’explotació de Transports Urbans de Sabadell (TUS) 
Carles Bericat López, cap de secció de Mobilitat de l’Ajuntament 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Maite Reñé Macià, vocal de les entitats culturals 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
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Excusen la seva absència: 
 
Joan Manau Valor, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Santi Horcas Villagordo, vocal del PSC 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Modificació de les línies d’autobús urbà els festius. 
3. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell. 
4. Nomenament pendent dels representants en el Consell Municipal d’Esports, Consell 

Escolar municipal i Consell d’Igualtat Dona-Home. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat 

Dona-Home, Educació i Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El senyor Bustos obre la sessió i dóna la benvinguda als assistents.  
 
A continuació inicia la sessió amb l’ordre del dia.  
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
El Sr. Montesinos comenta que a l’acta apareix esmentat amb el seu segon cognom, 
Carmona, en lloc de Montesinos. Feta aquesta esmena s’aprova l’acta per unanimitat. 
 
 

2. Modificació de les línies d’autobús urbà els festius 
 

El Sr. Bustos presenta els senyors Carles Bericat i Manel Cendón, responsables de 
mobilitat de l’Ajuntament de Sabadell i de l’empresa TUS, respectivament. 
 
El Sr. Bustos informa que els canvis a les línies d’autobús afecten els dies festius 
únicament. Es van començar a implantar al mes de gener i s’han anat fent ajustaments 
a mida que s’han detectat necessitats, sempre hi ha autobusos i xofers preparats per si 
hi ha algun imprevist i hi ha alguna acumulació. Per exemple quan es va implantar va 
ser just un cap de setmana que van obrir els comerços i això és un fet que genera una 
dinàmica diferent. 
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El Sr. Cendón pren la paraula i explica que els autobusos els dies festius són línies 
diferents, no es corresponen exactament amb les línies que passen entre setmana. 
S’havia detectat que hi havia línies que passaven gairebé juntes per un punt i després 
hi havia més de cinquanta minuts d’espera. S’ha decidit crear una xarxa amb un punt 
d’enllaç per poder fer canvis de línia en no més de quinze minuts. El model de 
funcionament és el del bus nocturn i el metro que amb punts de connexió permeten fer 
tots els recorreguts. Es crea una xarxa en cinc línies: nord-sud, est-oest, es pretén que 
funcioni com un metro i amb un breu desplaçament es pugui enllaçar a qualsevol zona 
de la ciutat. 
 
Les línies d’autobús els dies festius són: F1 -  Can Deu – Estació Sud 
 F2 - Sant Julià – La Creu de Barberà 
 F3 - Can Deu – La Romànica 
 F4 - Can Rull – El Poblenou 
 F5 - Castellarnau – Les Termes 

 
Amb un punt intercanviador a la ronda de Zamenhof es pot fer transbord entre totes les 
línies amb un temps d’espera màxim de quinze minuts. El Sr. Cendón lliura als 
assistents exemplars de la Guia de festius del transport urbà de Sabadell i comenta que 
el que s’ha intentat evitar és que els diumenges hi hagués autobusos buits fent el 
mateix recorregut. 
 
La Sra. Cruells fa preguntes concretes sobre desplaçaments que el Sr. Cendón respon. 
 
El Sr. Moreno hi intervé per dir que al principi es va crear una gran confusió per la 
nomenclatura de les parades, ja que el plànol no marcava els carrers i hi havia falta de 
coherència amb el canvi de números afegint una F. Creu que això de l’intercanviador de 
la ronda de Zamenhof és fantàstic però no s’entén, no s’ha informat i explicat prou bé. 
 
El Sr. Cendón diu que són línies diferents i no coincideixen en recorregut amb les que 
passen entre setmana, no és que se’ls hagi afegit una F. Respecte de la informació, hi 
ha hagut informació escrita a totes les parades, hi va haver personal informant la gent al 
principi que explicava els usuaris el funcionament. Els conductors dels autobusos han 
fet una gran tasca informant els usuaris. És normal que al principi es creï malestar, però 
a mesura que es va utilitzant la gent ho va entenent i agafant confiança. Ara ja està 
començant a funcionar bé, es van coneixent els fluxos i fent els ajustaments que calen. 
 
El Sr. Montensinos diu que ell no és usuari de l’autobús, però que creu que els senyals 
s’han d’agilitar i s’ha de fer informació més concreta amb referències a llocs d’interès. 
Facilitant informació a les persones grans. Pel que fa a l’obertura en dies festius dels 
comerços, és important preveure el reforç necessari per dates festives que obre el 
comerç. 
 
El Sr. Bustos respon que té raó, però que és cert que de vegades és difícil fer arribar la 
informació. La millor informació és la que donen els mateixos conductors. Tots els 
festius s’ha posat personal informatiu a les parades (intercanviador i parades que 
poguessin ser conflictives); ell mateix va estar el primer dia assessorant i preguntant els 
usuaris. Tots els canvis són complicats i requereixen un període d’adaptació. 
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El Sr. Cendón comenta que el tema dels festius oberts ja està tipificat, així com dies 
especials com Tots Sants amb gran afluència al cementiri. 
 
 

3. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell 
 

El Sr. Bustos informa que s’han presentat dues candidatures i dóna la paraula a les 
persones que les han presentades per defensar-les. 
 
El Sr. Federico García, president de l’Associació de Veïns de Nou Barris Oest – Can 
Llong, presenta la candidatura del Sr. Juan Moreno, president de l’Associació de Veïns 
del Sector Can Rull. El Sr. Moreno és mereixedor d’aquesta distinció atès que porta 
més de vint-i-cinc anys treballant en l’àmbit de l’associacionisme i el voluntariat, sempre 
procurant aportar el millor de si mateix envers els altres. Fa exposició del seu 
currículum. 
 
El Sr. Pardo, representant del Grup Municipal del Partit Popular de Sabadell, presenta 
la candidatura de l’Escola Taller Xalest, que desenvolupa una gran tasca educativa i 
formativa per a alumnes amb dificultats d’aprenentatge i integració social, amb una 
llarga trajectòria consolidada i reconeguda a la ciutat des de 1983, basant les seves 
finalitats docents en la dignitat de la persona. 
 
El Sr. Bustos reflexiona que aquesta entitat porta poc temps en aquest barri, que abans 
estava al Districte 1 i que creu que mereixen el reconeixement, ja que no se li ha donat 
abans. El que no sap és si aquesta és la medalla més adient, ja que la seva entitat és 
adreçada a tota la ciutat. 
 
El Sr. Federico Garcia diu que aquest reconeixement que ara es discuteix hauria d’anar 
a alguna persona o entitat arrelada al barri. 
 
El Sr. Pere Màlaga hi intervé per dir que l’àmbit de l’escola Xalest és de ciutat i potser ja 
hi ha altres distincions per a aquest tipus de tasca. Creu que el Sr. Moreno és una 
persona que ha fet molt pel barri i la societat i es mereix aquesta medalla. 
 
La Sra. Sánchez diu que com a associació (Vidalba) creu que la feina que fa Xalest té 
més elements d’ajut i la feina del Sr. Moreno rep menys suport i creu que s’ha de 
reconèixer la seva tasca, i aquesta medalla és un reconeixement a les persones que 
treballen desinteressadament pels altres. 
 
El Sr. Bustos comenta que les medalles d’honor són més de districte i menys en l’àmbit 
de ciutat. Tot i que lloa la tasca de l’escola Xalest, creu que és una entitat molt arrelada 
a la plaça del Vallès, és una entitat nouvinguda al barri. La medalla és un guardó a una 
tasca feta durant anys, sigui una entitat o una persona que han treballat pel barri, 
aquest és l’esperit de les medalles, reconèixer la tasca d’una trajectòria. Xalest potser 
ha de ser reconeguda en l’àmbit de ciutat. 
 
El Sr. Sanesteban hi intervé per dir que, sense entrar en els valors de cada candidatura, 
es tracta de donar la medalla a alguna persona o entitat d’àmbit districte. 
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La Sra. Marcelo diu que, a títol personal, admira molt la tasca que fa el Sr. Moreno. És 
una persona que l’ha ajudada molt tot i fa poc que el coneix. Aquestes persones són les 
que fan barri, pinya. Cal remarcar la tasca de les persones que, com ell, són un mirall 
per a les noves generacions. 
 
El Sr. Bustos proposa passar a les votacions. 
 
S’aprova per majoria absoluta la proposta del Sr. Juan Moreno per a la Medalla d’Honor 
de Sabadell. 

 
 
4. Nomenament pendent dels representants en el Consell Municipal d’Esports, Consell 

Escolar municipal i Consell d’Igualtat Dona-Home. 
 
El Sr. Bustos pregunta si hi ha algú interessat a ser representant en els consells que 
tenen vacants. No hi ha ningú interessat. 

 
 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat 

Dona-Home, Educació i Consell de Ciutat. 
 

El Sr. Juan Moreno dóna informació sobre el Consell de Salut que va tenir lloc el 
19/12/2011 al Casal Pere Quart. Llegeix l’ordre del dia i lliura als assistents una 
documentació que ha preparat. 
 

• Benvinguda 
• Aprovació de l’acta anterior 
• Presentació de nous vocals al Consell 
• Presentació de l’entitat TDAH Vallès 
• Pla estratègic 2011-2015 de la regidoria de Salut i proposta de funcionament del 

Consell. 
 
El Sr. Bustos hi intervé per comentar que els associats de l’entitat TDAH Vallès són 
pares i mares que tenen aquest problema, s’han unit i donen un gran servei. S’ajuda 
tant els infants com els pares. Es tracta de coordinar l’escola, la família i salut mental. 
És un trastorn que es pot curar. 
 
El Sr. Montesinos dóna informació sobre el Consell de Ciutat que va tenir lloc el 
24/01/2012. Es va fer, en primer lloc, la presentació de les línies de treball i un repàs del 
pressupost municipal pel 2012. El nou pressupost es caracteritza per l’austeritat. 
Algunes de les mesures són: 
 
No es farà la Fira del Cavall, ni el Descobreix Sabadell 
S’incidirà molt en l’eficiència energètica 
La revista per a les preinscricions escolars no s’editarà, tot i que la informació hi serà. 
 
Es redueix la despesa d’inversió en uns quatre milions d’euros. La Festa major també 
tindrà menys recursos i es donarà molta importància a les associacions i el patrocini 
extern, es busca un pressupost equilibrat. 
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També es va parlar sobre els grans pactes de la ciutat, el Pacte per a les 
Infraestructures, el Pacte Local per a l’Habitatge de Sabadell i el Pacte per a la Millora 
de l’Ocupació i la Competitivitat a Sabadell. El Sr. Montesinos diu que si algú està 
interessat a ampliar la informació té els dossiers a la seva disposició. 
 
No hi ha gaires concrecions perquè tot va canviant diàriament, avui mateix ha sortit la 
notícia que s’han aturat les obres del metro i es preveu que s’acabi el 2015. 
 
La Sra. Cruells vol saber ara com quedarà la cosa. El Sr. Bustos li respon que s’estava 
desmuntant la tuneladora per fer el segon túnel, però avui la Generalitat ha fet el 
comunicat a què ha fet esment el Sr. Montesinos i cal veure com continua. 
 
El Sr. García pregunta qui ha d’arreglar el que està obert, el projecte de superfície. 
 
El Sr. Bustos respon que ho han d’acabar. Es continuarà fent les urbanitzacions de 
Josep Tarradellas, plaça d’Espanya i el Passeig, però, de moment, no es pot fer res al 
tram de Gràcia. 
 
El Sr. Montesinos s’ofereix per preguntar o transmetre allò que el Consell vulgui al 
Consell de Ciutat. 
 
El Sr. De la Fuente pregunta quan s’acabarà la plaça d’Espanya. El Sr. Bustos li respon 
que ara s’està arranjant Tarradellas, i quan s’acabi es farà la plaça d’Espanya. 
 
El Sr. Sanesteban hi intervé per comentar que ja fa uns mesos van dir que les obres 
estaven aturades, els van dir que no, però ara es demostra que sí que ho estaven. En 
converses informals se’ls va admetre. 

 
 

6. Comunicacions 
 

El Sr. Barea informa que VIMUSA ha obert promocions en lloguer amb opció de compra 
a Can Puiggener i al Poblenou, així com una promoció de pisos a preu social a Torre-
romeu. 
 
Els lloguers oscil·len entre els 350 i els 426 euros (amb despeses i IVA a part). Els 
requisits que es demanen en les bases d’adjudicació es poden passar a recollir a les 
oficines de VIMUSA (al carrer de Blasco de Garay, 17) i també es poden consultar a la 
web www.habitatgesabadell.cat. La inscripció al registre de sol·licitants d’habitatge 
protegit a Sabadell s’ha de fer presencialment a la seu de VIMUSA. 
 
El dissabte 11 i diumenge 12 de febrer es faran jornades de portes obertes per visitar 
aquests habitatges. 
 
El Sr. Lesmes pregunta que, si la majoria de joves no tenen feina ni diners per pagar un 
lloguer, com ho poden fer. Poden els pares pagar-los el lloguer? 
 
El Sr. Barea li comenta que no té aquesta informació i que, en qualsevol cas, qui el pot 
assessorar millor és VIMUSA. 
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La Sra. Albi hi intervé per dir que hi hauria d’haver una borsa de lloguer, pisos que 
només tinguessin opció de lloguer i sempre fossin de propietat de la ciutat. 
 
El Sr. Moreno comenta que properament hi haurà un desnonament per impagament 
d’hipoteca a la Concòrdia. Vol saber si l’Ajuntament hi pot fer alguna cosa. 
 
El Sr. Bustos li respon que si el tema ja està al final del procés i la via judicial no hi pot 
fer res, els ciutadans s’han d’adreçar a l’Ajuntament al principi del procés, quan s’ha de 
renegociar condicions i mirar d’evitar la via judicial. 
 
El Sr. Montesions comenta que al Consell de Ciutat es va parlar de la creació d’una 
oficina nomenada Ofideute Sabadell que tindrà com a objectiu informar i assessorar a 
les famílies en risc d’impagament del deute hipotecari, mediant amb els diferents agents 
que intervenen per evitar desnonaments. 

 
 
7. Torn obert de paraules 

 
La Sra. Porta pregunta quan es faran els viatges de gent gran. El Sr. Bustos li diu que li 
ho consultaran i la informaran. 
 
El Sr. De la Fuente pregunta per quan hi ha previsió de construir el CAP Can Llong.  
 
El Sr. Bustos respon que l’Ajuntament vol posar els diners per avançar l’obra, però la 
Generalitat ha d’assumir el compromís de pagar i que s’equipi i entri en funcionament. 
Cal que assumeixi el compromís de donar contingut a l’edifici. Totes les forces 
polítiques estan d’acord en que és prioritari. És l’únic CAP que queda i és prioritari. 
 
El Sr. De la Fuente diu que a més, Can Llong és l’únic barri que està en creixement i en 
aquest sentit també vol saber per quan està prevista la construcció de la nova escola i 
l’institut. 
 
El Sr. Barea li respon que sobre aquest tema hi ha prevista una reunió amb el 
Departament d’Educació per al proper 15 de febrer i que hi estan convocats. 
 
El Sr. Sanesteban proposa fer un acord del Consell del Districte 4 perquè es porti a la 
Junta de Portaveus la necessitat del CAP i les altres infraestructures. S’acorda fer-ho. 
 
El Sr. García diu que s’han posat pancartes a les portes de l’associació de veïns i s’ha 
fet campanya. 
 
El Sr. Moreno comenta que s’ha demanat una reunió amb la regidora Cristina Moreno i 
faran accions conjuntes les associacions de veïns de Can Llong i Can Rull. 
 
El Sr. Moreno diu que després del ple del mes de desembre va marxar enfadat i dolgut, 
però que encara es va sentir pitjor quan després li va dir el regidor que estava tot 
solucionat i s’ajornava l’aplicació de la nova taxa al setembre, que és el que ells 
demanaven des d’un principi, atès que ja estaven els cursos en marxa i era molt 
problemàtic aplicar la taxa a mig curs. 
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La Sra. Porta pregunta si l’Ajuntament té previst fer algun curs d’informàtica. El Sr. 
Bustos li diu que es mirarà i se la informarà d’aquesta qüestió. 
 
També comenta la Sra. Porta que la zona central del passatge de Fleming està molt 
deixada i bruta. 
 
El Sr. Lesmes comenta que caldria informar la gent que truquin al 93 745 31 10 en lloc 
d’aconsellar que truquin al 010, ja que aquest costa diners extres a la factura de telèfon, 
sobre tot avui que moltes famílies tenen la tarifa plana. 
 
El Sr. Bustos comenta que, de vegades, cal tenir en compte quan es truca des de 
números curts, que tenen l’avantatge de ser fàcilment recordats, que si s’està trucant 
des de mòbils no serà el mateix destí, per això la policia local també té un 900.... a 
banda del 091. El servei de neteja i recollida de trastos també té un 900 que està indicat 
als contenidors. 
 
El Sr. Málaga diu que als contenidors de Filadors amb Pare Rodés ja fa molt de temps 
que falta el contenidor de piles (al de vidre) i no el reposen. 
 
El Sr. Bustos respon que és possible que en ser molt antics no hi hagi recanvi, però que 
a la nova concessió del servei d’escombraries, que serà cap a mitjans d’any, es inclourà 
a la nova plica la renovació de contenidors. 
 
El Sr. Málaga pregunta si es sancionen les faltes per no recollir els excrements de 
gossos. 
 
El Sr. Bustos comenta que es fan campanyes informatives periòdicament, però que és 
difícil detectar i sancionar la infracció en el moment que és comesa, ja que habitualment 
quan advertit l’infractor diu que anava a buscar una bossa, a recollir-lo, etc. Quan s’ha 
arribat a sancionar ha estat perquè l’infractor s’ha rebotat. 

 
 
S’aixeca la sessió, de la qual, com a secretari general, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat, Vist i plau  

El president 
 


